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Vážení Tepličáci, 
v minulém čísle Teplických ozvěn jsem vás informoval o pří-
chodu uprchlíků z Ukrajiny do našeho města. Díky nim stoupl 
počet obyvatel našeho města o desetinu. Po měsíci, který mezi-
tím uplynul, odešli někteří jinam. Ti, co zůstali, se postupně 
zapojují do běžného života. Pro několik se podařilo zajistit 
zaměstnání, jejich 4 děti chodí do mateřské školy a 16 dětí do 
základní školy. Tím, že jim byla úřadem práce vyplacena fi-
nanční podpora, stali se samostatnějšími. V současné době jim 
je poskytováno zdarma pouze ubytování. Vlastníci objektů, 
kde jsou uprchlíci ubytováni, mohou za jejich bezplatné nou-
zové ubytování čerpat kompenzace dle Metodiky Ministerstva 
vnitra ČR. S uprchlíky jsme v kontaktu a pomáháme jim s vy-
řizováním jejich individuálních každodenních potřeb. Od příš-
tího týdne budou dvakrát týdně přímo na našem městském 
úřadě organizovány kurzy češtiny pro dospělé. 
 

S pomalým nástupem jara provedli pracovníci technických 
služeb základní úklid města od zimního posypu a dále v něm 
pokračují. Rozběhly se také různé stavební akce, o kterých vás 
na jiném místě Teplických ozvěn informuje pan místostarosta. 
Do závěrečné etapy postoupila rekonstrukce cesty od vstupu 
do skal k Vlčí rokli. Probíhá 
výměna střech na 17 chatkách v 
autokempu. Na budově úřadu 
byla instalována nová elektro-
nická úřední deska, která přispě-
je k lepší informovanosti občanů 
i návštěvníků města. Instalovány 
byly čtyři sloupy veřejného 
osvětlení na silnici od Teplic k 
Bohdašínu. V Dědově u parko-
viště v údolí Klučanky byl insta-
lován turistický přístřešek, k 
němuž ještě Klub Českých turis-
tů přidá turistickou mapu.  
Zahájen byl provoz okruhu Tep-
lickými skalami, parkoviště ve 
Střmenském podhradí i auto-
kempu.  

 

Od 1. dubna sváží firma Marius Pedersen pouze odpadové 
nádoby označené nálepkami. Podnikatelé je získali po uzavření 
smlouvy se svozovou firmou, občané po zaplacení poplatku 
městu. Domácnostem již také město rozvezlo žluté popelnice 
na plasty. Z tohoto důvodu budou sníženy počty kontejnerů 
pro ukládání plastu ve vybraných kontejnerových hnízdech. 
Cílem celého snažení je zajistit, aby na likvidaci množství od-
padů v našem městě neparazitovali ti, kteří do systému nepři-
spívají.  
 

Závěrem ještě chci poděkovat autorům dvou příspěvků adreso-
vaným zastupitelům města, které byly otištěny v minulém čísle 
Teplických ozvěn. Mám radost z toho, že dění ve městě vám 
není lhostejné.  
Přeji všem příjemný květen. 

Josef Bitnar, starosta 
 

 

Pěšina na Kamenec 
Pokračují práce na kamenecké stezce kolem kostela do parku. 
Jsou vybetonovány opěrné zdi, probíhá dláždění povrchů a 
připravuje se výroba zábradlí. Původně plánovaný mostek přes 
náhon bude nahrazen dvoutrubním propustkem s dlážděním. 
Touto změnou se zkrátí nejen termín dokončení, ale ušetří se i 
celkové náklady na realizaci celého projektu. Plně průchodná 
stezka by měla být do konce května. 
 

Studie vstupu do skal 
Městské zastupitelstvo se na svém pracovní poradě seznámilo 
s návrhem možné podoby nového vstupního objektu do Teplic-
kých skal. Architektonická studie autora Ing. arch. K. Mrázka,  
kromě hlavního objektu, řeší a navrhuje dispozici parkovacích 
ploch a ozelenění prostorů stávajících parkovišť ve Střmen-
ském podhradí. Členové zastupitelstva vyslovili souhlas se 
základní ideou návrhu a souhlasili s dalšími kroky, které po-
stupně upřesní budoucí podobu vstupního objektu i konečné 
řešení parkovacích ploch. 
Návrh architekta K. Mrázka je v kompletní podobě k nahléd-
nutí i na www stránkách města, kde jsou zveřejněny i některé 
další záměry města. 

Komunikace a nájezdy  
Během měsíce dubna byla firmou Strabag a.s. zrekonstruována  
místní komunikace vedoucí od technických služeb směrem k 
Horním Teplicím. Původní, již značně dožitý povrch ze štěrko-
vé penetrace, byl na mnoha místech vyspraven, bylo provede-
no nezbytné odvodnění a celá plocha byla pokryta novým as-
faltovým kobercem. Propojením s cestou do Bučnice, jejíž 
oprava proběhla v minulých letech, vznikla trasa vhodná pro 
různé sportovní i volnočasové aktivity.  
Na žádost místních občanů byla součástí dodávky firmy Stra-
bag a.s. ještě úprava dvou nových nevyhovujících výjezdů do 
ulice Horní. Zpevnění ploch asfaltovým kobercem a odvedení 
dešťových vod bylo provedeno v místě domů paní Kotyzové a 
manželů Hájkových. 

SLOVO  STAROSTY STAVEBNÍ  AKCE 



Zastávky a osvětlení 
Na pěší zóně ve městě bude v měsíci květnu dokončena výmě-
na stožárů a svítidel veřejného osvětlení za nová, moderní a 
provozně úspornější. Tyto práce měly původně proběhnout již 
na sklonku minulého roku, ale několikaměsíční zpoždění v 
dodávce elektromateriálu zapříčinilo jejich posun do jarních 
měsíců letošního roku.  
Během měsíce května budou zahájeny v centru města také 
práce na zhotovení nových autobusových zastávek. Firma Sil-
nice Svoboda a.s. v průběhu přibližně dvou měsíců provede 
rekonstrukci autobusových zálivů, které kromě bezpečného 
zastavení  autobusů veřejné dopravy umožní také komfortnější 
využití osobám s omezenou schopností pohybu a se sníženou 
schopností orientace. Nově bude vybudován mezi zastávkami 
také osvětlený přechod pro chodce včetně ochranného středo-
vého ostrůvku. Záměrem tohoto opatření je kromě bezpečného 
pohybu cestujících také celkové zklidnění dopravy v uvede-
ném úseku a snížení počtu vozidel, které nedodržují maximální 
povolenou rychlost. Součástí tohoto projektu je také dodávka 
nových moderních přístřešků pro čekající cestující.  
Po dobu provádění stavebních prací bude doprava v dotčeném 
úseku částečně omezena a autobusové zastávky v obou smě-
rech budou dočasně přemístěny do prostoru parkoviště u ná-
kupního střediska. 

Ing. Radek Myška, místostarosta 

 
 

 
Velikonoční jarmark v Ratnie Górnym 
 
Dne 3. 4. 2022 jsme se v rámci společného projektu zúčastnili 
velikonočního jarmarku v Ratnie Górnym. Uspořádání prvního 
jarmarku bohužel doprovázelo špatné počasí, a tak byla malá 
účast. Pro děti bylo připraveno mnoho soutěží a her, veliko-
noční dílny, ve stáncích pak bylo možné koupit regionální pro-
dukty, ochutnat místní kuchyni a třeba si i něco hezkého či 
dobrého odvézt domů. Další společné projekty proběhnou v 
měsíci květnu a červnu a bude se jednat převážně o kulturní a 
sportovní aktivity.  
O připravovaných akcích vás budu informovat.  
Těším se na vaši účast.  

Beata Radoňová, KIS      
 
 
 
 
 
 

 

 
Město Teplice nad Metují nabízí na letní  

sezonu k provozování kiosek  
s občerstvením na koupališti.  

Informace vám podá p. David Hlavatý,  
tel. 730 875 910 

 
 

Dále nabízíme k pronájmu nebytové prostory  
v centru města, nám. Aloise Jiráska, čp. 279,  

(bývalá Diakonie, půjčovna koloběžek).  
Nebytové prostory se nacházejí v přízemí bytového 
domu, užitná plocha cca 43 m², vchod přímo z ulice, 
výloha, sociální zázemí (WC, umyvadlo). Objekt je 
vhodný pro prodejny, služby a malé výrobny, atd.        
Další informace p. Zápotočný, tel. 498 019 996 

 
 

 
 

PŘESHRANIČNÍ  SPOLUPRÁCE 

PRONÁJMY 



 
Velikonoční výstava a dílničky 
Od 11. 4. se v našem infocentru konala velikonoční výstava a 
také dílničky pro děti z naší ZŠ a MŠ. Vystaveny byly regio-
nální produkty v podobě kraslic z Broumovska, děti ze školy 
nám přinesly svá díla a přispěl i domov Dolní zámek svými 
výrobky z keramiky. Všem zúčastněným bych chtěla moc po-
děkovat a vyjádřit obdiv nad krásnými a hlavně zajímavými 
nápady na velikonoční výzdobu.  

Beata Radoňová, KIS Teplice nad Metují     

 

Druhý týden v dubnu se konal zápis dětí do první třídy. Jsme 
rádi, že se zápis mohl konat opět prezenční formou a budoucí 
prvňáky jsme mohli přivítat přímo ve škole. Celkem přišlo 
osmnáct šikovných dětí, na které se již teď moc těšíme. Více o 
průběhu zápisu v příspěvku níže. 
Zápis dětí do MŠ proběhne od 2. do 16. května. Více informací 
k průběhu zápisu naleznete na webových stránkách školy. 
Žáky devátých ročníků čekala první velká životní zkouška v 
podobě přijímacích zkoušek. Všechny své znalosti a studijní 
předpoklady zúročili 12. a 13. dubna. Nyní všichni s napětím 
čekají na výsledky, které rozhodnou o tom, jakým směrem se 
budou ubírat jejich další studijní kroky. Přejeme všem úspěch. 
O dalších projektech, které proběhly nebo probíhají v ZŠ i MŠ, 
se dočtete v příspěvcích jednotlivých učitelů. 

Mgr. Magda Kalašová, ředitelka školy 
Zápis do 1. třídy 
6. dubna se na naší škole konal zápis žáků do 1. třídy. Zúčast-
nilo se ho 18 budoucích žáčků, kteří nám předvedli své znalos-
ti a dovednosti. Většina z nich už uměla počítat do více než 10, 
téměř všichni poznali geometrické tvary a správně přiřadili 
předměty k číslům. Někteří nám zazpívali písničku, jiní zareci-
tovali básničku. Po celý čas zápisu je provázeli žáci 3. a 4. 
třídy, kteří byli převlečeni za pohádkové postavičky. Do bu-
doucí první třídy by měli nastoupit opravdu moc šikovní žáci a 
my se na ně velmi těšíme. 

Mgr. Eva Malíková 

Projekt Den Země 
Den Země si připomínáme každý rok 22. dubna v podobě 
oslav a různých informačních a vzdělávacích akcí zaměřených 
na propagaci a podporu ochrany životního prostředí. 
Hlavním cílem Dne Země na naší škole je posílit zájem žáků 
o problematiku životního prostředí a jeho ochranu. Celo-
školní projektový den proběhl ve čtvrtek 21. 4. Napříč ročníky 
probíhaly besedy, přednášky, kvízy a hry s environmentální 
tématikou. V rámci kampaně Ukliďme svět jsme se také vydali 
do ulic, parku i lesa uklízet.  

Mgr. Magda Kalašová, ředitelka školy 

ZPRÁVY  ZE  ZÁKLADNÍ   

A  MATEŘSKÉ  ŠKOLY 

INFORMACE  Z  INFOCENTRA 



Velikonoční výstava 
Ve spolupráci s kulturním a informačním střediskem, skaut-
ským oddílem a klienty z Domova Dolní zámek jsme se podí-
leli na organizaci velikonoční výstavy. 

Široká veřejnost tak mohla ve dnech 11. 4.  – 24. 4. 2022 obdi-
vovat velikonoční dekorace, které zde byly vystaveny. Výrob-
ků se sešlo opravdu velké množství. Některé zdobily parčík 
vedle městského úřadu, jiné okna kina a samotné prostory in-
focentra. Rádi bychom poděkovali za dílničky pro žáky, které 
si pro nás pracovnice infocentra připravily. 
Součástí výstavy byla i velikonoční hra. Na trase dlouhé čtyři 
kilometry děti samy, s rodiči i s vyučujícími plnily úkoly a 
sbíraly razítka. Pro sladkou odměnu a „odznáček králíčka 
Edy“ si chodily do infocentra. Velikonoční hry se zúčastnilo 
více než 50 dětí. 

Mgr. Andrea Plná 
 
 

Novinky ze školní družinky 
Nahánění prasátka, plnění jitrnic, šnečí pohádka, masopustní 
koláčky a jiné dobroty, rej masek - to všechno provázelo MA-
SOPUSTNÍ PÁTEK ve školní družině. A začal půst. 

Zima se přehoupla do jara (podle kalendáře), postní doba se 
blížila ke konci a ve školní družině se natíralo, vykrajovalo, 
barvilo, lepilo, svazovalo a selo, trochu soptilo, když se nedaři-
lo. Ale výrobky na výzdobu prostor školy a na VÝSTAVU do 
infocentra byly na světě. Následoval oddech? Ne pro všechny. 
Pro milovníky vyrábění z 1. oddělení ŠD začínala tradiční akce 
ZELENÝ ČTVRTEK. A tak se nakupovalo, peklo, zase lepilo, 
barvilo, vejce křápala o zem, prstíky se chladily ve studené 
vodě, tekly i slzy. Ale každá pohádka má šťastný konec. Takže 
jidáše voněly po celé škole, chutnaly skvěle, výrobky byly 
úspěšně dokončeny, slzy vystřídal úsměv a radost z výrobků, 
pár fotek na rozloučenou a krásné Velikonoce. 
Dětem patří dík za vytrvalost a snahu nic nevzdat, rodičům dík 
za to, že respektovali pravidla této akce. A co chystáme dál? 
Přece ČARODĚJNICE. 

Ivana Brádlová, vedoucí ŠD 

 
Hodina pro rodiče 
Dne 5. 4. 2022 jsme opět po dlouhém čase mohli přivítat rodi-
če u nás v mateřské škole. Společně s dětmi jsme připravili 
program s názvem Hodina pro rodiče. 
Děti předvedly rodičům, co všechno se již v MŠ naučily – cvi-
čily podle básniček, tančily podle hudby, kreslily podle říkan-
ky a soutěžily. Při výtvarné dílničce se zapojili i rodiče a po-
máhali dětem při výrobě papírových modelů. 
Domů odcházely děti a i rodiče s dobrou náladou a my se těší-
me na další setkání. 

Jana Richtrová, vedoucí učitelka MŠ 
 

 
 

Teplice nad Metují si připomínají 50 let od povýšení 
na město 
Ve středověku byla města povyšována panovníkem nebo maji-
telem panství a tento akt byl stvrzen vyhotovením a sepsáním 
pergamenové listiny s přivěšenou pečetí panovníka. V minu-
losti takto byl povýšen na město např. nedaleký Stárkov a to v 
r. 1573. Učinil tak majitel stárkovského panství Hertvík z Nes-
tajova, který zároveň novému městu udělil hrdelní právo a 
městský znak, na němž je vyobrazen medvěd stojící pod boro-
vicí. 
Teplice nad Metují byly povýšeny na město dne 1. května 
1972 a to rozhodnutím rady a pléna Východočeského národní-
ho výboru v Hradci Králové. V této souvislosti začaly užívat 
městský znak, který v r. 1949 vytvořil tehdejší kronikář, archi-
vář a matrikář Vratislav Ruth. Připomeňme si tu velmi stručně 
historická data: jméno Teplice se objevuje poprvé v písemnos-
tech v r. 1362. V letech 1589-1614 patřilo místo šlechtici Vác-
lavu Bohdaneckému z Hodkova a po jeho smrti, kdy panství 
připadlo dcerám, se Teplice rozdělily na Dolní a Horní. V r. 
1835 dne 19. března Teplice dostaly trhové právo, které jim 
udělil rakouský císař Ferdinand I. pergamenovou listinou. Teh-
dejší obyvatelé Teplic tuto listinu považovali i za akt povýšení 

INFORMACE  O  DĚNÍ  VE  MĚSTĚ 



na městys, i když se to v listině přímo neuvádí. Proto se v r. 
1881 vytvořily tři samostatné obce a to městys Teplice, Horní 
a Dolní Teplice (německy Markt Wekelsdorf, Ober und Unter 
Wekelsdorf). Tehdy také nová rada městyse jednala o užívání 
městské pečeti a rozhodla dne 28. 4. 1881, aby pečetní obraz 
tvořil „most nad ním hrad a po obou stranách skalní útvary“, 
nad tím ještě letopočet 1881. Z tohoto pečetního obrazu vychá-
zel pan Vratislav Ruth, který k 15. 10. 1949 zaznamenal popis 
znaku městyse Teplic takto:“ Na modrém poli zlatá zeď s cim-
buřím a spárovaná s červeným pásem a branou otevřenou do 
modrého pole, kdežto obruba-stříška cimbuří, jakož i kombina-
ce skal, mezi nimiž obrazec postaven, je barvy stříbrné nebo 
modrošedé, jiná barva se nepřipouští.“ 
Na vysvětlenou tu dodávám, že tento popis se řídil heraldický-
mi pravidly, vytvořenými ve středověku, která povolovala při 
tvorbě znaků a erbů barvy červenou, černou, zelenou, modrou 
a purpurovou a k tomu kovy zlato a stříbro. Hlavní byla zása-
da, že barva může být vedle kovu a obráceně. Nikdy se však v 
heraldice nesmí používat dvě barvy vedle se. Tato pravidla se 
používají i nyní při tvorbě novodobých městských znaků a na 
jejich dodržování pak dohlíží Podvýbor pro heraldiku a vexi-
kologii při Poslanecké sněmovně Parlamentu České republiky.  
V r. 1999 u příležitosti oslav 400 let od postavení Horního 
zámku již zmíněným Václavem Bohdaneckým z Hodkova 
požádalo teplické městské zastupitelstvo v čele s paní starost-
kou Věrou Vítovou Poslaneckou sněmovnu o udělení městské-
ho praporu. Při vytváření návrhu praporu a standarty vycháze-
lo zastupitelstvo z vyobrazení a barev městského znaku, vytvo-
řeného panem Vratislavem Ruthem. Návrh praporu respekto-
val heraldická pravidla a také připomínky odborníků. Tvoří jej 
pět pruhů: modrý, žlutý, červený, žlutý a modrý v poměru 
3:4:1:4:3 (viz Obecně závazná vyhláška Města Teplic nad Me-
tují č. 1/ 1999 o městských symbolech). Dne 25. 5. 1999 se 
Parlament ČR návrhem praporu zabýval a doporučil jeho udě-
lení. Prapor a standarta starostenského úřadu pak byly slav-
nostně vysvěceny ve farním kostele sv. Vavřince v době oslav 
postavení Horního zámku, nyní sídla městské radnice, 8. srpna 
1999.  
Městské části tvoří původně samostatné obce Teplice nad Me-
tují, Dolní Teplice, Horní Teplice, Skály, Bohdašín, Dědov, 
Javor, Lachov, Zdoňov a Libná. Jejich historii bych tu ráda 
připomněla v příštích číslech. 

PhDr. Miroslava Moravcová 
 
 

Úklid Zdoňova a zahájení koncertní sezony ve Zdo-
ňově v kostele Nejsvětější Trojice ve Zdoňově 
Ve spolupráci s Dobrovolným sborem hasičů Zdoňov a Spol-
kem Trinitas jsme naplánovali na sobotu 9. 4. 2022 úklid Zdo-
ňova včetně Zdoňovského potoka. Díky vstřícnému přístupu 
pana starosty města Teplice nad Metují byl poblíž fary ve Zdo-
ňově přistaven kontejner na odpad.  
Úklid se povedl, pomáhali děti i dospělí, kteří lovili z potoka 
několik desetiletí ukryté poklady, jako například pozůstatky 
šesti jízdních kol. Děti sbíraly odpadky poházené kolem cest. 
Netrvalo dlouho a kontejner se nakonec celý zaplnil. Současně 
probíhal jarní úklid v kostele Nejsvětější Trojice, kde byla v 
odpoledních hodinách zahájena koncertní sezona. Vstupné z 
akcí je vždy použito na opravu zdoňovského kostela, který je v 
havarijním stavu a který spolek Trinitas zachraňuje.  
Děkujeme moc všem, kdo se úklidu zúčastnil! Děkujeme panu 
starostovi Josefu Bitnarovi, městu Teplice nad Metují a tech-
nickým službám za přistavení kontejneru a odvoz odpadu. 
Doufáme, že nám Zdoňov chvíli uklizený zůstane a za rok si 
jarní úklid zase rádi zopakujeme!  
V květnu bude probíhat realizace projektu Rozkvetlý Zdoňov, 
který jsme díky Vašemu hlasování vyhráli a získali jsme 
21.000,- Kč na trvalé okrasné keře a květiny. Kdo by se chtěl 
sázení zúčastnit, sledujte náš facebookový profil: kostel Nej-
světější Trojice ve Zdoňově- Spolek Trinitas. Jste srdečně zvá-
ni na nadcházející akce!  

Denisa Pavlová, Spolek Trinitas 

 

Virtuální univerzita třetího věku 
Studenti - senioři Konzultačního střediska VU3V v Teplicích 
nad Metují úspěšně zakončili další semestr. Tentokrát bylo 
zapsáno 17 studentů na kurz o Arménii. Byl to již třináctý se-
mestr VU3V v Teplicích a pro některé studenty jeho úspěšné 
zakončení znamená, že je čeká promoce na České zemědělské 
univerzitě v Praze. Pro pět studentů to dokonce bude již druhá 
promoce, kterou při studiu VU3V absolvují. 
Na závěr semestru jsme si udělali se studenty výlet, sice to 
nebyla Arménie, ale krásný den nám připravili spolužáci, kteří 
nás pozvali k sobě do Stárkova, kde pro nás měli připravený 
zajímavý program. Asi nejvíc nás překvapilo, jak šikovného 
máme spolužáka. Pan Gorgan totiž vyrábí dřevěné modely 
stárkovských stavení, včetně kostela a fary. Všechna stavení 
jsou úžasně propracovaná, jenom je škoda, že ve Stárkově není 
momentálně místo, kde by modely mohly být trvale vystaveny. 
Další semestr nám začíná na podzim, tak vy, kteří s námi ještě 
nestudujete, popřemýšlejte o tom a připojte se k naší skvělé 
partě! Informace o VU3V najdete na webu knihovny Univerzi-
ta třetího věku :: Městská knihovna Teplice nad Metují  nebo 
na webu Univerzita třetího věku při PEF ČZU v Praze (czu.cz)  

Věra Prokopová 

https://www.teplicenadmetuji.knihovna.cz/univerzita-tretiho-veku/
https://www.teplicenadmetuji.knihovna.cz/univerzita-tretiho-veku/
https://e-senior.czu.cz/


Lyžování v Teplicích nad Metují až po Mistra ČR 
 

Stát se Mistrem České republiky není náhoda.  
Je potřeba dobrých tréninkových podmínek, 

je to také pořádná dřina, 

je to poctivá dlouhodobá tréninková práce 

a je potřeba dobrého rodinného zázemí. 

 

Když jsme se v roce 1973 rozhodli začít ve sjezdovém lyžová-
ní se systematickou prací s mládeží, bylo pro naší práci velkou 
motivací, že jsme měli ve svém okolí velkého lyžaře Oldřicha 
Gulta, který na Mistrovství Československé republiky v 
běhu na lyžích 50 km v roce 1965 obsadil 3. místo. Sice to 
nebylo ve sjezdovém lyžování, ale byl to úžasný výsledek, 
který nás naplňoval hrdostí, že v Teplicích nad Metují máme 
takovou sportovní osobnost. Olda byl všestranný sportovec – 
výborný horolezec (slezl např. Severní stěnu EIGERU). Věno-
val přípravě opravdu hodně času. Pro sjezdové lyžování po-
mohl vybudovat malý lyžařský vlek a přispěl ke schvalování 
odlesnění na naší sjezdovce. 
V příštím roce 2023 budeme mít za sebou 50 let systematické 
práce s mládeží. Co to znamenalo: pracovat podle předem pro-
myšleného plánu tak, aby nic nebylo opomenuto, a to s cílem 
co nejlepších výsledků a vytvoření podmínek pro možnosti 
systematického tréninku. 
Postupně se vybudovaly sjezdové tratě, postavil velký vlek s 
večerním osvětlením a umělé zasněžování. To vše vytvořilo 
dobré podmínky pro trénink. To vše znamenalo také velké 
pracovní úsilí. K tomu bylo potřeba získat lidi, kteří pomohou 
práci organizovat a provádět. 
Další, řekl bych nejvýznamnější prací, je trenérská práce 
pro ty nejmenší začínající lyžaře 
až po závodní družstvo. Od roku 
1973 se do trenérské práce zapoji-
lo kolem 25 trenérů, za kterými 
byla vždy vidět jejich poctivá prá-
ce (s heslem ,,vše co děláme, dělá-
me pro děti,,). V roce 1995 se do 
trenérské práce zapojil Tomáš 
Thér a jeho trenérská práce pokra-
čuje i dnes. Proč zmiňuji právě 
Tomáše? Měli jsme v lyžařském 
oddíle rozdělené funkce. Tomáš 
měl vždy na starost sportovní  
činnost oddílu (je to náš 
„šéftrenér“), kterou stále vykoná-
vá se vší poctivostí a odpovědnos-
tí. S tím souvisí i správná práce 
ostatních trenérů. Všichni si za-
slouží velké uznání. 
Ty roky poctivé trenérské práce našich trenérů a zvláště Tomá-
še znamenaly pro Gabrielu Myškovou (Slovan Pec pod Sněž-
kou), Karolínu Thérovu (Slavoj Teplice nad Metují), Jitku 
Kovářovou (Slovan Pec pod Sněžkou) a Hanu Semerákovou 
(Slovan Pec pod Sněžkou) velký posun v jejich lyžařské karié-
ře a velmi pěkné výsledky v rámci České republiky i na mezi-
národních závodech a i dnes pro Ondřeje Théra, Pavla Moráv-
ka, Jáchyma Morávka i Terezu Hotárkovou, kteří dosahují 
výborných výsledků v rámci České republiky i na mezinárod-
ních závodech. 
Projet v přípravě více jak 30000 branek, absolvovat stovky 
tréninkových hodin, desítky hodin tréninků na ledovcích, 
to je dnes minimální podmínka k získání titulu: 

MISTR ČESKÉ REPUBLIKY v kategorii U14, 
který získal v roce 2022  

ONDŘEJ THÉR, 
závodník lyžařského oddílu TJ Slavoj Teplice nad Metují. 

BLAHOPŘEJEME a DĚKUJEME. 
Stanislav Moravec 

 

 

Redpoint team v zimě 2022 
Letošní zima byla k lyža-
řům příznivá, i když za 
sněhem se muselo z niž-
ších poloh dojíždět. Jed-
noznačně nejlepší lyžař-
kou klubu Redpoint team 
byla Jolana Benešová, 
která dosáhla historické-
ho úspěchu, když se stala 
absolutní vítězkou seriá-
lu Velká SkiTour 2022 
mezi ženami a tady je její zhodnocení:  

„Začala jsem lyžovat už na prvním sněhu na místním ledovci 
pod Hejšovinou a to se odrazilo i na lepších výsledcích v závo-
dech. V lednu jsem odjela první závod seriálu Stopa pro život 
ve Vysočina Aréně na 15 km volně + 10 km klasicky, kde 
jsem po součtu časů skončila celkově druhá v ženách. Druhý 
závod Stopy pro život byl přesunut z Roudnice na Horní Mí-
sečky a nedělní klasika byla kvůli větru zkrácena na 2 x 15 
km. Celkově jsem dojela jako 4. žena a 2. v K50. V únoru 
jsem jela čtyři závody seriálu SkiTour a to vždy na dlouhých 
tratích. Nejdřív v Deštném Orlický maraton na 40 km klasicky 
za hustého chumelení a větru. Celá obalená sněhem jsem po 
více jak 3 hodinách skončila 6. mezi ženami a 1. v K50. O 
týden později následoval odpočinkový závod za slunečného 
počasí na Spaloně v Polsku, kde se jelo 12 km volně a bylo z 
toho 3. místo v ženách a 2. v K50. Bedřichovský Night light 
maraton na 30 km jsem absolvovala v pátek 18. února volně 
(3. celkově a 2. v K50) a v sobotu 19. února klasicky (4. celko-
vě a 1. v K50). Následující neděli mě čekalo 42 km klasicky na 
Paprsku v Rychlebských horách, kam jsem se těšila a bylo z 
toho 6. místo celkově a  2. v K50. Posledním závodem, který 
jsem jela poprvé, byl polský Bieg Piastow na 30 km, kde jsem 
skončila 21. mezi ženami a 1. v K50. K tomu jsem si přidala 
ještě jeden závod středečního poháru v Machově. V celkovém 
počtu to bylo 10 závodů (5 klasicky a 5 volně) a v součtu 250 
km závodních kilometrů. Klasickou mázu jsem všude zvládla 
v pohodě, jen na Orličáku to bylo horší. Hromadné starty mám 
ráda, ty nervy jak to dopadne, zda mi někdo nezlomí hůlku a 
jak se co nejlépe prodrat davem, to nemá chybu.  
Všechny akce, někdy i v nehostinných podmínkách, jak to v 
zimě bývá, pořadatelé zvládli na výbornou, a tímto jim děkuji. 
Dík patří i těm, kteří mě vzali s sebou do auta na závod. Děkuji 
i dceři Nikol za podporu, servis a odvoz na Mísečky a na 
Bedřichov. SKOL.“  

Tomáš Čada 

ZE  SPORTU 

https://www.infoz.cz/trenink/


Z činnosti ASPV TJ Slavoj Teplice nad Metují 
 
Odbor Asociace Sport 
pro všechny (ASPV) 
Teplice nad Metují má 
v současné době 53 
členů – 28 dětí a 25 
dospělých. Pravidelné 
cvičení mají 2 oddíly 

žen pod vedením cvičitelek Marcely Hrubé a Jaroslavy Morav-
cové, 1 oddíl badmintonu a 1 oddíl žactva a předškolních dětí 
cvičitelek Lady Kubovčíkové a Jaroslavy Moravcové.  
V letošním roce mohlo žactvo a předškolní děti konečně soutě-
žit. V březnu v místním kole zimního pětiboje v Teplicích (v 
disciplínách šplh, skok z místa, člunkový běh, hod na koš a 
přeskok přes švihadlo), kterého se zúčastnili všichni z oddílu 
žactva a předškolních dětí. Okresního kola 20. 3. 2022 se zú-
častnilo 17 dětí.  
Nejlepších umístění v okresním kole dosáhli: 1. místo Karolína 
Koucká ml. žákyně I, Anna Kordanová st. žákyně IV, Ondřej 
Vávra st. žáci IV a Patrik Kolář dorostenci. 2. místo Radovan 
Jánský ml. žáci II. 3. místo Ondřej Plný předškolní chlapci, 
Lukáš Vaško st. žáci III. 
Do krajské soutěže v zimním pětiboji v Hořicích postoupilo 9 
našich závodníků, kde 1. místo obsadil Patrik Kolář dorosten-
ci, 3. místo Ondřej Vávra st. žáci IV a 6. místo Karolína Kouc-
ká ml. žákyně I. 
2. dubna se zúčastnilo okresní soutěže ve flaškované a vybíje-
né 1 družstvo předškolních dětí a 1 družstvo žactva. Tady jsme 
sice tak úspěšní nebyli, ale všichni účastníci si s chutí zahráli 
několik zápasů a získali diplomy a drobná ocenění. 
Žactvo ještě čeká turnaj v Ringu, atletický čtyřboj a před 
prázdninami oblíbené Stanování na Rezku. Rádi bychom do 
svých řad v roce 30. výročí ČASPV přivítali nové cvičence, 
protože naše heslo je ,,POHYB JE ŽIVOT,,. 

Jaroslava Moravcová 
 

 
 

Fotbal v Teplicích nad Metují 
 
Muži 
  7. 5. SO  Teplice n. M.-TJ Velké Poříčí „B“       17:00 hod. 
21. 5. SO  Teplice n. M.-Jiskra Machov                17:00 hod. 
 
Starší přípravka 
21. 5. SO  Turnaj, účastníci: Teplice n. M., Machov/Hronov 
Police n. M./Náchod „B“ 
Teplice n. M.- Police n. M./Náchod „B“                  9:00 hod. 
Police n. M./Náchod „B“-Machov/Hronov               9:50 hod. 
Teplice n. M.- Machov/Hronov                              10:40 hod. 
 
 

 
Jak jsme se v roce 2021 podíleli na ochraně životního 
prostředí? 
Díky svým obyvatelům se Město Teplice nad Metují může v 
roce 2021 pochlubit sběrem starého elektra určeného ke 
zpětnému odběru a recyklaci o hmotnosti 12,83 t. Na každého 
obyvatele tak připadá 7,95 kg vysloužilých spotřebičů. Byla 
tím uspořena spotřeba elektřiny a produkce skleníkových 
plynů, celosvětově omezena těžba ropy a železné rudy a re-
cyklací se pokryla i část dodávek mědi nebo hliníku pro 
průmyslovou výrobu. 
Konkrétní přínos obyvatel vyčísluje Osvědčení o podílu na 
zlepšení životního prostředí, které na základě dosažených vý-
sledků vystavil kolektivní systém pro sběr a recyklaci vyslou-
žilých spotřebičů Elektrowin. 
Vyplývá z něj, že díky obyvatelům došlo za rok 2021 k úspoře 
produkce CO2 o 150,91 tun. Víte kolik smrků pohltí stejné 
množství CO2? 59 kusů. 
Nebylo nutné vytěžit 7 519,44 litrů ropy. Představte si, že z 
tohoto množství se pokryje spotřeba pohonných hmot auta 
např. na cestu z Prahy do Brna po dálnici D1 a to 282 krát. 
Došlo také k úspoře 77 406,65 kWh energie. Asi stejné množ-
ství, jako kdybychom spustili cyklus myčky nádobí 77407 
krát. 
Podařilo se recyklovat 7 384,03 kg železa. Toto množství 
recyklovaného železa by bylo možné použít pro výrobu 303 
kusů nových praček, bez nutnosti těžby železné rudy. 
Recyklací vysbíraných spotřebičů se podařilo získat 260,18 kg 
mědi, což by postačilo pro ražbu 46255 1 € mincí, nebo 315,78 
kg hliníku, který by stačil na výrobu 21052 plechovek o obje-
mu 0,33 l. 
Ochrana životního prostředí je pro naši společnost prioritou. 
Život bez elektrospotřebičů si v dnešní době lze jen těžko 

ODPADOVÉ  HOSPODÁŘSTVÍ 

VZPOMÍNKA 

Vzpomínka 
na našeho zemřelého MVDr. Miroslava Páslera  

* 1. 5. 1937 -  +  24. 9. 1992 
Vzpomíná rodina Páslerová s dětmi 



představit. Obklopují nás a staly se součástí našich každoden-
ních činností. Elektrozařízení však obsahují množství materiá-
lů, které pocházejí z neobnovitelných zdrojů. Jejich těžbou je 
významně zatěžováno životní prostředí. Pro zajištění sběru a 
recyklace vysloužilých elektrozařízení si naše město vybralo ke 
spolupráci kolektivní systém ASEKOL. Správná recyklace vý-
robků totiž přináší životnímu prostředí významnou úlevu. Ja-
kým rozsahem naše město přispělo k lepšímu životnímu pro-
středí, se dozvídáme z environmentálního vyúčtování zpracova-
ného společností ASEKOL. Díky zodpovědné recyklaci vzni-
kají úspory ve spotřebě elektrické energie, primárních surovin, 
vody, okyselování prostředí a produkci skleníkových plynů. 
Certifikát environmentálního vyúčtování vyčísluje přínos naše-
ho města k ochraně přírody v roce 2021. Vyplývá z něj, že díky 
množství námi odevzdaných elektrozařízení jsme uspořili 51,73 
MWh elektřiny, 4927,22 litrů ropy, 197,06 m3 vody a 2,35 tun 
primárních surovin. Navíc jsme snížili emise skleníkových ply-
nů CO2 ekv. o 3,01 tun, a produkci SO2 ekv. (který zapříčiňuje 
okyselování prostředí) o 183,93 kg. 
Každý kus vytříděného elektra se počítá, což dokazuje příklad 
100 vytříděných notebooků, které uspoří 10 MWh elektřiny. 
Takové množství odpovídá tříleté spotřebě elektřiny rodiny 
žijící ve standardním bytu. Za 100 kg vytříděných elektrospo-
třebičů se ušetří takové množství ropy, které by stačilo na výro-
bu benzínu pro cestu z Prahy do Paříže. Děkujeme všem, kteří 
pečlivě třídí odpad a přispívají tak k ochraně životního prostře-
dí. 
Environmentální vyúčtování je vypočítáváno pomocí studie 
životního cyklu výrobku (tzv. LCA – Life Cycle Assessment), 
která vypovídá o dopadech výroby a recyklace jednotlivých 
elektrozařízení na životní prostředí. Studie zohledňuje všech 6 
skupin elektrospotřebičů, jejichž zpětný odběr kolektivní sys-
tém ASEKOL zajišťuje. 

Za odpadové hospodářství Lenka Matějů 

Rozpis pohotovostních služeb v oboru zubní lékařství 
okresu Náchod na rok 2022. 
Ordinační hodiny: sobota, neděle, svátek 8:00-12:00  
 

 

 

 
BROUMOVSKÁ NEMOCNICE OTEVÍRÁ AMBULANCI 
PRAKTICKÉHO LÉKAŘE  
V prostorách Nemocnice Broumov se na konci března otevřela 
nová, plně vybavená ambulance praktického lékaře přijímající 
první pacienty. Provozovatelem této ambulance je Oblastní 
nemocnice Náchod, a.s., ordinujícím lékařem je MUDr. Ziad 
El Jamal, který v Broumově pracuje již několik let na interním 
oddělení. O možnost zaregistrování v nové ambulanci již požá-
daly desítky lidí. Nemocnice zde nabízí také pracovně lékařské 
služby pro místní firmy a podniky.  
Nedostatek praktických lékařů na Broumovsku často vede k 
situaci, kdy lidé vyhledávají služby Nemocnice Broumov s 

ORDINACE MUDr. ZÁVESKÉHO 

ZUBNÍ  LÉKAŘSTVÍ 

Dat. Jméno lékaře Adresa ordinace Telefon 

 7. a 8. 5. MUDr. Sedláček Kostelecká 1204, 

Náchod 

491 426 926 

14. a 15. 5. MUDr. Neoral 

Lukáš 

17. listopadu 291, 

Police n.M. 

602 333 427 

21. a 22. 5.  MUDr. Šnajdrová Náchodská 548, 

Velké Poříčí 

777 905 047 

28. a 29. 5  MUDr. Růžička 

ml. 

Poliklinika     

Broumov 

603 479 132 

 4.  a   5. 6. MDDr. L. Škodová Krásnoh.672,  

Náchod 

737 449 355 

11. a 12. 6. MUDr. Ogriščenko ZS Veba-Olivětín, 

Broumov 

491 502 425 

18. a 19. 6. MUDr.Vejmolová Náchodská 548,  

V. Poříčí 

491 482 000 

25. a 26. 6. MUDr. Šimková Sokolská 215, 

Červený Kostelec 

491 463 421 

2. a  3. 7. MUDr. Klikarová Náměstí ČSA 69, 

Hronov 

491 482 700 

5.  a  6. 7. MDDr. Peterková Manž. Burdycho-

vých 325, Červený 

Kostelec 

739 963 202 

INFORMACE  Z  NEMOCNICE 

OMEZENÍ ORDINAČNÍ DOBY 
 

Ve dnech 13. 5. 2022 (pátek), 19. 5. 2022 (čtvrtek),  
26. 5. 2022 (čtvrtek) a 27. 5. 2022 (pátek)  

nebudou v provozu naše ordinace.  
Dne 25. 5. 2022 bude zkrácena ordinační doba  

v Radvanicích do 15:00 hodin. 
V případě akutního zdravotního problému navštivte  

odpovídající ambulanci v nemocnici. 
Omezení ordinační doby také naleznete na 

www.venkovskylekar.cz 

http://www.venkovskylekar.cz/


potížemi, které spadají do kompetence praktického lékaře. 
Otevřením nové ambulance chce vedení Oblastní nemocnice 
Náchod tuto situaci řešit. Občanům Broumovska proto nabízí 
služby zkušeného lékaře v plně vybavené ambulanci s možnos-
tí využití služeb biochemické laboratoře a bezprostřední do-
stupností rentgenového pracoviště přímo v areálu nemocnice.  
 
MUDr. Ziad El Jamal je atestovaný lékař v oboru PL. Naro-
dil se v Libanonu, vystudoval Lékařskou fakultu UK v Praze, 
po studiích působil v trutnovské a náchodské nemocnici. V 
současné době pracuje na interních odděleních v nemocnici v 
Broumově, pomáhá se službami i na interním oddělení v Ná-
chodě a LDN v Jaroměři. MUDr. El Jamal mluví plynně česky 
a díky svým odborným zkušenostem může nyní obyvatelům 
Broumovska nabídnout kvalitní péči praktického lékaře.  
 
Ordinační doba: každé úterý a čtvrtek 13 – 18 hodin 
Umístění: ambulantní trakt v přízemí broumovské nemocnice 
Kontakt: 491 413 237 

 
NABÍDKA PRACOVNĚ LÉKAŘSKÝCH SLUŽEB PRO 
ZAMĚSTNAVATELE V REGIONU BROUMOVSKO 
V souvislosti s otevřením nové ambulance praktického lékaře 
v nemocnici Broumov nabízíme zaměstnavatelům v regionu 
také pracovně lékařské služby. Věříme, že otevřením této nové 
ambulance pomůžeme zlepšit situaci na Broumovsku, kde je 
dlouhodobě nedostatečný počet praktických lékařů. Kvalitní 
lékařskou péči v plně vybavené ambulanci poskytuje lékař 
Ziad El Jamal, který se nyní mimo jiné z hlediska pracovně 
lékařských služeb stará také o zaměstnance náchodské nemoc-
nice. Nová ordinace se nachází v přízemí broumovské nemoc-
nice, kde je ideální možnost využití služeb biochemické labo-
ratoře i rentgenového pracoviště přímo v areálu.  
 
Co Vám a Vašim zaměstnancům můžeme nabídnout:  
• Vstupní, periodické, mimořádné a výstupní lékařské 
prohlídky dle platné legislativy 
• Návaznost specializované zdravotní péče v Oblastní 
nemocnici Náchod 
• Očkování 
• Konzultace a poradenství v oblasti pracovního lékařství 
• Individuální programy zdravotní péče 
• Preventivní zdravotní péči pomáhající předcházet vzni-
ku onemocnění z povolání Vašich zaměstnanců 

 
Kam se obrátit: 
Pracovně lékařské služby objednávejte telefonicky v ordinační 
době na čísle: 491 413 237 
Ordinační doba: každé úterý a čtvrtek 13 – 18 hodin 
Umístění ambulance PL pro dospělé: ambulantní trakt v příze-
mí broumovské nemocnice 
 

Lucie Chytilová, tisková mluvčí Oblastní nemocnice Náchod,  
telefon: 734 763 289, email: luciechytilova@seznam.cz 

B. A. Paris - TERAPIE 
Když se Alice a Leo přestěhují do exkluzivního 
obytného komplexu, splní se jim celoživotní sen. 
Existuje však jeden temný důvod, proč luxusní 
rodinnou vilu v uzavřené komunitě mohli koupit 
tak výhodně – a tím je bývalá majitelka, psycho-
terapeutka Nina. Co se s ní přede dvěma lety 
stalo? A proč o tom nikdo ze sousedů nechce 
mluvit? Alicina zvědavost se změní v posedlost a 

ve zdánlivě dokonalém domě se začnou odehrávat nevysvětli-
telné věci. B. A. Paris, autorka bestsellerů Za zavřenými dveř-
mi a V pasti lží, se v Terapii vrací k tomu, v čem je nejlepší - k 
napínavému psychologickému thrilleru.  

 
Barbora Šťastná - SAMOTÁŘKY 
Minulost naší rodiny nás ovlivňuje, i když ji ne-
známe. Ludmila, Amálie, Věra. Tři ženy, které 
kromě samotářství spojuje i rodinné tajemství, z 
něhož zná každá jenom střípek. Nejmladší Věra 
se snaží hádanku rozluštit: Proč její babička Lud-
mila nikdy nevychází z bytu? Proč se její matka 
Amálie schovává v rozpadlé usedlosti? A kdo je 
vlastně stará Škrlandová – přízrak, nebo skuteč-

ná osoba? Hledání odpovědí vede až k jednomu dávnému létu, 
kdy se spustil řetězec událostí, který se dosud nezastavil.  

 
Kateřina Karolová -  
ODBOČKA V LESÍCH 
Parta přátel vyrazí na dovolenou do opuštěné 
oblasti Beskyd. Po vydařeném začátku volna se 
ovšem všechno zvrtne v momentě, kdy narazí 
na neudržovanou odbočku v lesích. Podle navi-
gace by mělo jít o zkratku vedoucí přímo k cíli, 
k ranči, kde mají být všichni ubytovaní, ručně 
psaná poznámka na staré turistické mapě ale 

před touto cestou varuje. Stmívá se a připozdívá, někteří sice 
váhají, ale nakonec se skupina odbočkou vydá. Nikdo z přátel 
v této chvíli ještě netuší, jak hluboce budou svého rozhodnutí 
litovat. Les skrývá tajemství a projít skrz se jen tak někomu 
nepodaří. Dobrodružství začíná, ale rozhodně ne takové, o 
jakém by někdo z party snil.  

 
Tomáš Etzler - NOVINÁŘEM V ČÍNĚ 
Když Tomáš Etzler přistál v říjnu 2006 v 
Pekingu, Čínu téměř neznal. V následujících 
letech zde však připravil stovky reportáží a 
zažil řadu silných příběhů. Jak v nejlidnatější 
zemi světa žijí běžní lidé? Čemu v totalitní 
Číně čelí novináři, kteří zpracovávají události, 
jež se komunistická vláda snaží skrýt? Pronika-
vý vhled do čínské reality ji ukazuje v syro-

vých barvách osobních zážitků jako ambiciózní mocnost, jež si 
nárokuje životy svých občanů.  

 
Bernard Minier - LOV 
Jasná záře úplňku osvětluje hranici lesa, ze 
kterého se vynoří vyděšený jelen. Není to ale 
obyčejné zvíře… jeho oči jsou lidské. Krimina-
listu Martina Servaze přivolají na místo neho-
dy, kde auto srazilo nahého muže s jelení hla-
vou. Muže, který má na hrudi vypálené slovo 
„spravedlnost“. Ať už to znamená cokoli, jedno 
je jasné – v lesích francouzského Ariege se stal 

lovnou zvěří člověk. A to je pouze začátek děsivých událostí, 
které se daly do pohybu. Martin Servaz se během vyšetřování 
zaplétá do velmi citlivé situace, kdy pomalu odkrývá důsledky 
morální, sociální, politické a zdravotní krize.  

MĚSTSKÁ  KNIHOVNA  

VÝBĚR  Z  KNIŽNÍCH  NOVINEK 



  



  



 
 

 

 
 

 

 

 

INZERCE 

TEPLICKÉ OZVĚNY * periodický tisk územního samo-
správného celku, vydává Město Teplice nad Metují nákladem 
700 výtisků.  
Vychází jako měsíčník, redakční uzávěrka je 20. každého 
měsíce. Registrační číslo MK ČR E 11959. Za obsah článků 
odpovídají autoři. Nevyžádané rukopisy a fotografie nevrací-
me. Tisk: Centrum služeb Broumov s.r.o. 

Kontakt: ozveny@teplicenadmetuji.cz  

Přijmeme na dlouhodobou brigádu pracovníky  stráž-
ní služby, možno i důchodce, denní a noční směny,  

objekt Teplice nad Metují. 
 

TEL: 602 388 423, 606 091 491 
 

Tueri s.r.o. 
K Žižkovu 282/9 

Praha 9 
Ičo: 28418034 Dič: CZ 28418034 



 

Vítání jara a pálení čarodějnic.  Autoři fotografií: Beata Radoňová, Pavel Borna a Štěpán Remeš. 


